
 

 

Protokół Nr  XXII/2020 

z sesji absolutoryjnej Rady Gminy Wolanów z dnia 9 lipca 2020 roku 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Wolanów Jacek Murawski o godz. 13.00  otworzył XXII/2020 

sesję Rady Gminy Wolanów. Powitał Panią Wójt, Panią Sekretarz, Panią Skarbnik Państwa 

Radnych i Sołtysów oraz wszystkich gości przybyłych na sesję. Następnie zgodnie z listą obecności 

poinformował, że w sesji uczestniczy 12 radnych, 3 radnych nieobecnych (Jolanta Gutkowska, Ewa 

Stanik, Andrzej Szatan), co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad oraz podejmowania 

prawomocnych uchwał (lista obecności w załączeniu).  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  obrad z poprzedniej sesji.   

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Informacja Wójta z realizacji uchwał Rady. 

8. Raport o stanie Gminy Wolanów za 2019 rok. 

a. prezentacja Raportu o stanie Gminy Wolanów za 2019 rok, 

b. debata nad raportem, 

c. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wolanów wotum zaufania.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego zakładu 

opieki zdrowotnej - Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wolanowie  

za 2019 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji 

kultury -  Gminnej Biblioteki Publicznej w Wolanowie za 2019 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji 

kultury - Gminnego Centrum Kultury w Wolanowie za 2019 rok. 

12. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy i sprawozdania finansowego za 2019 rok. 

a. sprawozdanie opisowe z wykonania budżetu gminy i sprawozdanie finansowe za 

2019 rok, 

b. opinia RIO, 

c. dyskusja, 

d. podjęcie uchwały  w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania Wójta z 

wykonania budżetu za 2019 rok i sprawozdania finansowego. 

13. Absolutorium dla Wójta Gminy za 2019 rok. 

a. wniosek Komisji Rewizyjnej, 

b. opinia RIO, 

c. dyskusja, 

d. głosowanie – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz Gminy 

Wolanów nieruchomości położonej w obrębie Chruślice, gm. Wolanów oznaczonej jako 

działka ewidencyjna nr 342 o pow. 3000 m
2
. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany „Regulaminu przyznawania dotacji z budżetu Gminy 

Wolanów na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Wolanów na lata 2020 – 2026. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2020 rok. 



18. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Wolanów. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Wolanów. 

20. Wolne wnioski i informacje.  

21. Zamknięcie obrad. 

Do proponowanego porządku obrad Pani Ewa Markowska – Bzducha -  Wójt Gminy zgłosiła 

wniosek o wprowadzenie dwóch dodatkowych projektów uchwał: podjęcie uchwały w sprawie  

zaciągnięcia kredytu długoterminowego oraz podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Warszawie. 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski poddał pod głosowanie ww. wniosek, gdzie w 

głosowaniu jawnym został pozytywnie jednogłośnie przyjęty przez Radę Gminy przy 12 głosach 

„za”.  

 Następnie poddał pod głosowanie porządek obrad z uwzględnionym wnioskiem. W 

głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie przez Radę Gminy Wolanów przy 

12 głosach „za”. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  obrad z poprzedniej sesji.   

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Informacja Wójta z realizacji uchwał Rady. 

8. Raport o stanie Gminy Wolanów za 2019 rok. 

a. prezentacja Raportu o stanie Gminy Wolanów za 2019 rok, 

b. debata nad raportem, 

c. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wolanów wotum zaufania.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego zakładu 

opieki zdrowotnej - Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wolanowie  

za 2019 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji 

kultury -  Gminnej Biblioteki Publicznej w Wolanowie za 2019 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji 

kultury - Gminnego Centrum Kultury w Wolanowie za 2019 rok. 

12. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy i sprawozdania finansowego za 2019 rok. 

a. sprawozdanie opisowe z wykonania budżetu gminy i sprawozdanie finansowe za 

2019 rok, 

b. opinia RIO, 

c. dyskusja, 

d. podjęcie uchwały  w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania Wójta z 

wykonania budżetu za 2019 rok i sprawozdania finansowego. 

13. Absolutorium dla Wójta Gminy za 2019 rok. 

a. wniosek Komisji Rewizyjnej, 

b. opinia RIO, 

c. dyskusja, 

d. głosowanie – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz Gminy 

Wolanów nieruchomości położonej w obrębie Chruślice, gm. Wolanów oznaczonej jako 

działka ewidencyjna nr 342 o pow. 3000 m
2
. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany „Regulaminu przyznawania dotacji z budżetu Gminy 

Wolanów na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków”. 



16. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Wolanów na lata 2020 – 2026. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2020 rok. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie  zaciągnięcia kredytu długoterminowego.  

19. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. 
20. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Wolanów. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Wolanów. 

22. Wolne wnioski i informacje.  

23. Zamknięcie obrad. 

  

Ad. 3 

Do protokołu z poprzedniej sesji nie zgłoszono uwag. 

W głosowaniu jawnym przy 12 głosach „za” protokół Nr XXI/2020 z sesji Rady Gminy 

Wolanów z dnia 19 czerwca 2020 roku został przyjęty przez Radę Gminy Wolanów. 

 

Ad. 4 

 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Diana Gibała poinformowała, że członkowie 

Komisji Oświaty Kultury Sportu i Zdrowia oraz Komisji Rewizyjnej spotkali się  na wspólnym 

posiedzeniu w dniu 6 lipca, na którym opiniowano materiały przygotowane na sesję. Członkowie 

Komisji odnieśli się do wszystkich projektów pozytywnie jednogłośnie.    
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego Pan 

Mirosław Furczyński  poinformował, że członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego Budżetu i 

Finansów odbyli wspólne posiedzenie z Komisją Rolnictwa Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego w dniu 6 lipca. Zajmowano się projektami uchwał przygotowanymi na dzisiejszą sesję 

Rady Gminy, które zostały jednogłośnie pozytywnie zaopiniowane.   

    

Ad. 5 

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha przedstawiła sprawozdanie z pracy w 

okresie między sesjami, informując: 

„Od ostatniej sesji w dniu 19 czerwca 2020 r. wiele uwagi  poświęciliśmy sprawom bieżących 

remontów dróg oraz kwestiom miejscowych problemów z opadami deszczu. Prace związane z 

remontami dróg trwają i w pierwszej kolejności są realizowane te objęte funduszem sołeckim. Prace 

utrudniają deszcze nawalne, a zdarza się również że mieszkańcy przyległych terenów, którzy mają 

inne wyobrażenie o sposobie wykonania remontu.  

W kontekście problemów z deszczem warto podkreślić, bo mało kto zdaje sobie sprawę z tego 

faktu, że zapewnienie drożności przepustu i utrzymanie go w należytym stanie jest obowiązkiem 

właściciela nieruchomości na którą prowadzi ów przepust. To samo dotyczy urządzeń 

melioracyjnych, w tym rowów zgodnie z przepisem art. 205 ustawy z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo 

wodne (t. j. Dz. U. z 2020 r., poz. 310), utrzymywanie urządzeń melioracji wodnych należy do 

zainteresowanych właścicieli gruntów, a jeżeli urządzenia te są objęte działalnością spółki wodnej 

działającej na terenie gminy lub związku spółek wodnych, w którym jest zrzeszona spółka wodna 

działająca na terenie gminy - do tej spółki lub tego związku spółek wodnych.  W przypadku, gdy 

obowiązek ten nie jest wykonywany zgodnie z art. 206 ustawy z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo 

wodne właściwy organ Wód Polskich – Dyrektor Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej ustala, 

w drodze decyzji, proporcjonalnie do odnoszonych korzyści przez właścicieli gruntów, 

szczegółowe zakresy i terminy jego wykonywania. Z uwagi na powyższe przypominam o 

konieczności corocznej konserwacji urządzeń melioracji, w szczególności rowów i rurociągów 

drenarskich, w zakresie wykaszania i wygrabiania skarp rowów, odmulania dna koryt rowów, 

utrzymywania drożności wylotów rurociągów drenarskich, oczyszczania osadników studni 

drenarskich zlokalizowanych na trasie rurociągów melioracyjnych. Prace konserwacyjne 



prowadzone powinny być każdego roku, jesienią oraz wiosną w celu umożliwienia odpływu wód 

opadowych i roztopowych oraz w okresie letnim, w zakresie wykaszania roślinności porastającej 

koryta urządzeń. Przypominam jednocześnie, że utrzymanie urządzeń melioracji wodnych należy 

do zainteresowanych właścicieli gruntów, pozostających w zasięgu korzystnego oddziaływania tych 

urządzeń. Również chcę Państwu uświadomić, że tam gdzie gmina nie ma pasa drogowego poza 

wyasfaltowanym nie możemy kosić i utrzymywać poboczy, które nie są częścią drogi. 

Ogromne problemy mamy z kanalizacją, wielu mieszkańców niefrasobliwie korzysta z kanalizacji 

co powoduje stałe zapychanie kanalizacji i ciągłe koszty w postaci remontu pomp oraz usług wuko. 

Gmina dopłaca trzy razy tyle do kanalizacji co mieszkaniec i będziemy zmuszeni do podwyższenia 

cen za ścieki ze względu na dodatkowe koszty. Ponadto w dniu 30 czerwca otrzymaliśmy od gminy 

Wieniawa nową stawkę za ścieki wynoszącą 12 zł za m
3
 ścieków odprowadzanych do kanalizacji. 

Jest to dwukrotny wzrost stawki dotychczasowej. Dodatkowo położenie sieci kanalizacyjnej w 

miejscowości Mniszek powoduje że podczas tak ulewnych deszczów staje się ona melioracją 

odprowadzającą wodę, ale te koszty dodatkowej wody w całości pokrywa gmina. Błędem jest że 

przejmując oczyszczalnię w Wólce Domaniowskiej i kanalizację od razu nie utworzono spółki 

międzygminnej trzech gmin Przytyk, Wieniawa, Wolanów do obsługi wspólnej sieci i oczyszczalni. 

W chwili obecnej gmina Wolanów jest zdana na ceny gminy Wieniawa i Przytyk. Oczywiście ceny 

zaproponowane przez gminę Wieniawa są to realne ceny. W naszej taryfie 1m
3
 ścieków kosztuje 

ponad 20 zł. 

Dobrą wiadomością jest, że otrzymaliśmy dofinansowanie na wszystkie 5 sołectw w ramach MIAS 

tj. łącznie na kwotę 49 000zł. Umowy podpisane i po ich otrzymaniu możemy przystępować do 

realizacji zadań zgłoszonych w ramach MIAS. 

Wykonawca już rozpoczął prace na działce przy szkole w Sławnie, trwają roboty związane z 

utwardzeniem terenu  i wjazdów na działki. Nadal walczymy w procesie uzyskania pozwoleń na 

budowy dróg.  

Odbyły się już przetargi na realizację inwestycji w budynkach szkolnych w Bieniędzicach i 

Sławnie. Dla przypomnienia powiem że w PSP w Bieniędzicach wymieniamy całkowicie źródło 

ogrzewania, będzie to gaz z butli zewnętrznych, wykonana zostanie nowa kotłownia, wymieniona 

zostanie cała instalacja grzewcza wraz z kaloryferami. W PSP w Sławnie wymieniona zostanie 

instalacja elektryczna w starej części budynku oraz wykonane zostaną sufity podwieszane. W obu 

przypadkach koszty inwestycji sięgają blisko 400 tys. zł. Ostatecznie wykonawca jeszcze nie został 

wyłoniony, ale złożone oferty mieszczą się w przedziale od 300 do 400 tys. zł.  

Po monitach mieszkańców Bieniędzic, Jarosławic i Chruślic dotyczących likwidacji kursu na trasie 

Jarosławice-Wolanów, ponownie zwróciliśmy się do przewoźnika z prośbą o przywrócenie chociaż 

dwóch kursów dziennie w ramach dobrej współpracy. Niestety przewoźnik odmówił, i zażądał 

zapłaty przez Gminę minimum 60 zł do jednego kursu. Odbyłam również rozmowy dotyczące 

ewentualnego wydłużenia kursu linii 8 i okazuje się, że nie mówiąc o pieniądzach bez których 

również nie ma mowy o wydłużeniu linii, to takie działanie wymaga zgody Prezydenta Miasta 

Radomia i porozumienia pomiędzy Miastem Radom a Gminą Wolanów, przyjętego przez obie 

Rady, po dokładnej charakterystyce linii. Opiszemy więc linię i złożymy pismo do Miejskiego 

Zarządu Dróg i Komunikacji w tej sprawie.  

W ostatnią niedzielę we współpracy z Centrum Krwiodawstwa zorganizowaliśmy akcję poboru 

krwi w naszym UG. I z wielką radością chcę Państwa poinformować, że udało się zebrać prawie 15 

l krwi, zgłosiło się 42 osoby chętne do oddania krwi i tym samym była to najliczniejsza grupa 

spośród wszystkich gmin, które brały ostatnio udział w akcji. Pragnę jeszcze raz na Państwa ręce 

złożyć podziękowania wszystkim uczestnikom akcji za ich wielkie serca!  

Chcę jednocześnie zachęcić Wszystkich Mieszkańców Gminy Wolanów za Państwa pośrednictwem 

oraz transmisji tejże sesji do udziału w wyborach w najbliższą niedzielę, bo oprócz spełnienia 



obywatelskiego obowiązku, mamy szansę na wygranie wozu strażackiego, który tym razem trafi do 

49 gmin o najwyższej frekwencji na terenie dawnych 49 województw, a dodatkowo starosta 

radomski dla gminy o najwyższej frekwencji funduje quada. Warto więc mobilizować każdą 

osobę.” 

 

Ad. 6 

W danym punkcie posiedzenia nie poruszono żadnych tematów. 

Radny Pan Marcin Ciężkowski za zgodą Przewodniczącego Rady Gminy Wolanów opuścił obrady 

Rady Gminy.  

 

Ad. 7 

Sekretarz Gminy Pani Małgorzata Szczepaniak przedstawiła informację z realizacji uchwał Rady 

Gminy. Poinformowała, że w ramach nadzoru prawnego do Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Warszawie Zespół w Radomiu przesłano uchwały:   

 Nr XXI/142/2020 w sprawie zasad udzielania dotacji celowej oraz trybu postępowania  w 

sprawie udzielenia dotacji oraz sposobu jej rozliczenia na dofinansowanie budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków ze środków budżetowych Gminy Wolanów na lata 

2020 – 2025, 

 Nr XXI/144/2020 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2020 rok, 

Natomiast do Wojewody Mazowieckiego przesłano uchwały:  

 Nr XXI/141/2020 w sprawie zwolnienia dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej im. 

Mikołaja Kopernika w Bieniędzicach w roku szkolnym 2020/2021 od obowiązku  realizacji 

tygodniowego wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych, 

 Nr XXI/143/2020 w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego, 

 Nr XXI/145/2020 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę  części 

nieruchomości zabudowanej położonej w miejscowości Mniszek  jej dotychczasowemu 

Dzierżawcy,    

Ww. uchwały trafiły do odpowiednich wydziałów, samodzielnych stanowisk w Urzędzie Gminy 

Wolanów, a także do jednostek organizacyjnych – budżetowych (Szkoła w Bieniędzicach, GOPS w 

Wolanowie).  

Do Redakcji Dziennika Urzędowego przesłano uchwały: 

 Nr XXI Nr XXI/141/2020 w sprawie zwolnienia dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej 

im. Mikołaja Kopernika w Bieniędzicach w roku szkolnym 2020/2021 od obowiązku  

realizacji tygodniowego wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych, 

którą opublikowano w dniu 8 lipca pod pozycją 7528, 

 Nr XXI/142/2020 w sprawie zasad udzielania dotacji celowej oraz trybu postępowania  w 

sprawie udzielenia dotacji oraz sposobu jej rozliczenia na dofinansowanie budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków ze środków budżetowych Gminy Wolanów na lata 

2020 – 2025, którą opublikowano w dniu 19 czerwca pod pozycją 6832, 

 Nr XXI/143/2020 w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego, 

którą opublikowano w dniu 8 lipca pod pozycją 7529, 

Uchwały realizowane są na bieżąco i zgodnie z ich założeniami. 

 

Ad.8  

Raport o stanie Gminy Wolanów za 2019 rok (raport w załączeniu) 

 

Ad. 8a  

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha zaprezentowała Raport o stanie 

Gminy Wolanów za 2019 rok.(w załączeniu) 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski ogłosił przerwę techniczną o godz. 14.45. 

Następnie o godz. 14.55 wznosił obrady Rady Gminy. 



Ad. 8b  

Przewodniczący Rady Gminy Wolanów Pan Jacek Murawski poinformował, że Wójt Gminy 

Wolanów zgodnie z art. 28aa ustawy o samorządzie gminnym przedłożył Radzie Gminy  „Raport o  

stanie Gminy za 2019 rok”. Dokument ten obejmuje podsumowanie działalności Wójta w roku 

2019, w szczególności realizację polityk, programów i strategii oraz uchwał Rady. Zgodnie z 

ustawą w debacie nad raportem mogą również uczestniczyć Mieszkańcy wg kolejności zgłoszeń. 

Przewodniczący Rady poinformował, że nie wpłynęły zgłoszenia mieszkańców do udziału w 

debacie.  

Następnie Przewodniczący zaprosił do debaty nad raportem. 

Nie zgłoszono żadnych pytań ani zastrzeżeń do przedstawionego. raportu. 

 

Ad. 8c  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Wolanów wotum zaufania.  

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.  

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXII/146/2020 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Wolanów wotum zaufania została podjęta jednogłośnie 11 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie  

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego zakładu opieki zdrowotnej - Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wolanowie  za 2019 rok. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały, gdzie w 

głosowaniu jawnym uchwały Nr XXII/147/2020 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego zakładu opieki zdrowotnej - Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w Wolanowie za 2019 rok została podjęta jednogłośnie 11 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie  

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury -  Gminnej Biblioteki  

Publicznej w Wolanowie za 2019 rok. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały, gdzie w  

głosowaniu jawnym uchwała Nr XXII/148/2020 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego instytucji kultury -  Gminnej Biblioteki Publicznej w Wolanowie za 2019 rok została 

podjęta jednogłośnie 11 głosami „za”  (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie  

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury -  Gminnego Centrum Kultury 

za 2019 rok. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały, gdzie w 

głosowaniu jawnym uchwała Nr XXII/149/2020 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego instytucji kultury - Gminnego Centrum Kultury za 2019 rok została podjęta 

jednogłośnie 11 głosami „za”  (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 12  

Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy i sprawozdania finansowego za 2019 rok (sprawozdanie 

w załączeniu) 

 



Ad. 12a.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poinformował, że zgodnie z ustawą Wójt 

Gminy Pani Ewa Markowska – Bzducha przedstawiła sprawozdanie opisowe (sprawozdanie w 

załączeniu). 

Ad. 12b.  

Skarbnik Gminy Pani Zofia Janas odczytała uchwałę Nr Ra.130.2020 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 14 kwietnia 2020 roku w sprawie opinii o 

przedłożonym przez Wójta Gminy Wolanów sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2019 

(uchwała w załączeniu). 

Ad. 12c.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski wywołał dyskusję. 

Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 

Ad. 12d.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania Wójta z wykonania budżetu za 2019 rok i sprawozdania 

finansowego.   

Do ww. projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

W głosowaniu jawnym  uchwała XXII/150/2020 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania Wójta z wykonania budżetu za 2019 rok i sprawozdania finansowego została przyjęta 

jednogłośnie 11 głosami „za”  (uchwała w załączeniu).     

 

Ad. 13  

Absolutorium dla Wójta Gminy za 2019 rok. 

Ad. 13a.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Diana Gibała odczytała uchwałę  

Nr 1/2020 Komisji Rewizyjnej  Rady Gminy Wolanów z dnia 20 maja 2020 roku w sprawie 

wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2019 rok. (uchwała w załączeniu)   

Ad. 13b.  

Skarbnik Gminy Pani Zofia Janas odczytała uchwałę Nr Ra. 180.2020 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 26 maja 2020 roku w sprawie opinii o 

przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Wolanowie w sprawie udzielenia 

Wójtowi absolutorium z wykonania budżetu za rok 2018 ( uchwała w załączeniu). 

Ad. 13c.   

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski wywołał dyskusję. 

Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 

Ad. 13 d.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad ww. projektem uchwały.   

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXII/151/2020 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

absolutorium  z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok została jednogłośnie podjęta 11 głosami „za”  

(uchwała w załączeniu). 

W swoim wystąpieniu Wójt Ewa Markowska – Bzducha podziękowała Radnym i Sołtysom 

za kolejny rok wspólnej pracy dla dobra społeczności Gminy Wolanów. Podziękowania skierowała 

również do Pracowników Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych za zaangażowania i ciężką 

pracę w minionym 2019 r. 

Następnie delegacja Państwa Radnych oraz Państwa Sołtysów  wręczyła Pani Wójt Ewie 

Markowskiej - Bzducha kwiaty, jako wyraz ogromnej wdzięczności za wkład pracy przy realizacji 

ubiegłorocznego budżetu gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski podziękował Pani Wójt za bardzo obfity 

w inwestycje rok 2019 życząc, aby kolejne były porównywalne do roku poprzedniego. 

Nastąpiły gromkie brawa. 



 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz Gminy Wolanów nieruchomości położonej w 

obrębie Chruślice, gm. Wolanów oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 342 o pow. 3000 m
2
. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący  Rady Gminy Wolanów Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w ww. sprawie. 

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXII/152/2020 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 

nabycie na rzecz Gminy Wolanów nieruchomości położonej w obrębie Chruślice, gm. Wolanów 

oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 342 o pow. 3000 m
2
 została jednogłośnie podjęta 11 

głosami „za”  (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 15.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

zmiany „Regulaminu przyznawania dotacji z budżetu Gminy Wolanów na budowę przydomowych 

oczyszczalni ścieków”. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący  Rady Gminy Wolanów Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w ww. sprawie. 

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXII/153/2020 w sprawie zmiany „Regulaminu przyznawania 

dotacji z budżetu Gminy Wolanów na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków” została 

jednogłośnie podjęta 11 głosami „za”  (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 16. 

Skarbnik Gminy Zofia Janas przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2020 – 2026. 

Do ww. projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. 

sprawie. 

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXII/154/2020 w sprawie wprowadzenia zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2020 – 2026 została jednogłośnie 

podjęta 11 głosami „za”  (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 17 

Skarbnik Gminy Zofia Janas przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej na 2020 rok. 

Do ww. projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. 

sprawie. 

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXII/155/2020 w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

na 2020 rok została jednogłośnie podjęta 11 głosami „za”  (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 18 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący  Rady Gminy Wolanów Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w ww. sprawie. 

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXII/156/2020 w sprawie  zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego została jednogłośnie podjęta 11 głosami „za”  (uchwała w załączeniu). 

 



Ad. 19 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Warszawie. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący  Rady Gminy Wolanów Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w ww. sprawie. 

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXII/157/2020 w sprawie zaciągnięcia długoterminowej 

pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie została 

jednogłośnie podjęta 11 głosami „za”  (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 20 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poinformował, że odwołanie Skarbnika 

wynika z faktu przejścia na emeryturę po wielu latach pracy i za nie Przewodniczący ogromnie 

podziękował. Nadmienił, że cała przygoda, którą rozpoczął w Radzie Gminy ma związek ze 

współpracą z Panią Skarbnik Zofią Janas. 

Wójt Gminy Ewa Markowska – Bzducha jako mała reprezentacja Urzędu Gminy, z uwagi na 

szczególną sesję, podsumowującą ubiegłoroczny budżet, a tym samym pokazuje jakość pracy. Wójt 

sądzi, że będzie wyrazicielem wszystkich tu obecnych osób „pani Zosiu  w związku z przejściem na 

emeryturę proszę przyjąć wyrazy podziękowania za pracę na rzecz Gminy Wolanów na stanowisku 

skarbnika gminy, głównego księgowego budżetu. Ze przez te wszystkie lata z odpowiedzialnością i 

zaangażowaniem dbała o dobrą kondycję finansową gminy, aby była równowaga dochodów i 

wydatków. Dziękując za wszystkie lata pracy, życzyła dużo zdrowia, satysfakcji z nowej drogi – 

przejścia na emeryturę. Sekretarz Gminy Pani Małgorzata Szczepaniak wręczyła bukiet kwiatów. 

Delegacja Państwa Radnych oraz Sołtysów również wręczyła kwiaty jako dowód wdzięczności. 

Skarbnik Gminy zabierając głos powiedziała, ze nie ukrywa, że praca, którą się zajmowała była 

trudna. Jednak bardzo ją lubiła, ponieważ gdyby było inaczej wyraziła podziękowania Pani Wójt, 

Pani Sekretarz, pracownikom z merytorycznych referatów, z referatu finansowego, wspólnie 

dążenie do celów spowodowało, że udało się je osiągnąć – dodała Pani Skarbnik Zofia Janas. 

Podziękowania skierowała również do Pana Przewodniczącego Rady, Państwa Radnych oraz 

Sołtysów, do Kierowników jednostek organizacyjnych, do tych wszystkich z którymi miała 

przyjemność współpracować. Skarbnik podziękowała za życzenia oraz za kwiaty. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

odwołania Skarbnika Gminy Wolanów. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący  Rady Gminy Wolanów Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w ww. sprawie. 

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXII/158/2020 w sprawie odwołania Skarbnika Gminy 

Wolanów została jednogłośnie podjęta 11 głosami „za”  (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 21 

Wójt Gminy Pani Ewa Markowska – Bzducha  zabierając głos powiedziała, że coś się zaczyna i 

coś się kończy. Jeśli Państwo Radni przegłosują uchwałę będzie obowiązywała dopiero od dnia 30 

lipca, ponieważ obecna skarbnik pełni funkcję do dnia 29 lipca. 

 Pan Dariusz Gocel jest pracownikiem Urzędu Gminy, od roku przygotowywał się i 

przypatrywał pracy księgowości. Jest to awans wewnętrzny. Doświadczenie posiada z Miasta 

Przysucha.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poprosił o przedstawienie się Pana Dariusza 

Gocel. 

 Następnie Pan Dariusz Gocel przedstawił pokrótce swój dorobek zawodowy informując, że  

posiada dwudziestopięcioletni staż pracy zawsze w administracji państwowej czy samorządowej. 

Pracownik Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego, Powiatowego Urzędu Pracy w Przysusze, 



Nauczyciel przedmiotów zawodowych w Zasadniczej Szkole Zawodowej w Przysusze. Ostatnie 

piętnaście lat spędził na stanowisku głównego księgowego przysuskiej administracji – w jednostce 

organizacyjnej gminy. Podsumowując powiedział, iż posiada kilkanaście lat doświadczenia w 

zakresie zarządzania finansami publicznymi. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski odczytał projekt uchwały w sprawie 

powołania Skarbnika Gminy Wolanów. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący  Rady Gminy Wolanów Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w ww. sprawie. 

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XXII/158/2020 w sprawie odwołania Skarbnika Gminy 

Wolanów została jednogłośnie podjęta 11 głosami „za”  (uchwała w załączeniu). 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski pogratulował Panu Dariuszowi Gocel 

wyboru na stanowisko skarbnika gminy, uprzedzając, że z pewnością łatwej pracy z radą nie będzie. 

Pan Dariusz Gocel podziękował, za jednomyślne głosowanie. Korzystając z okazji podziękował 

również Pani Zofii Janas za wspólnie spędzony rok za przygotowanie do objęcia ww. stanowiska. 

Nadmienił, że jest to praca ciężka i odpowiedzialna, lekko z pewnością nie będzie - dodał. Jednak 

ma nadzieję, że utrzyma dotychczasowy poziom tej pracy. 

 

Ad. 22.  

W danym punkcie posiedzenia nie poruszono żadnych tematów. 

 

Ad. 23 

Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski 

podziękował za udział w posiedzeniu, po czym zamknął XXII/2020 sesję Rady Gminy Wolanów o 

godz. 15.50. 

 

 

 

Protokolantka Przewodniczący Rady Gminy Wolanów 

 

Monika Musiałek      Jacek Murawski 

 

 

 

 


